
PROTOKOLL FRA MØTE I REGELRÅDET 
 
Dato og klokkeslett: 22. mai 2024 

09.00 -14.00  
Sted: Teams  

Til stede fra Regelrådet:  Leder Sandra Riise 
Nestleder Just Hjalmar Johansen 
Rådsmedlem Siri Pettersen Strandenes 
Rådsmedlem Gry Agnete Alsos 
Varamedlem Bjørn Sørgård (deltok i behandlingen av 
sak 43/2024-49/2024) 

Forfall:  Rådsmedlem Trond-Morten Lindberg 

Til stede fra 
Sekretariatet for 
Regelrådet:  

Sekretariatsleder Dag Aarnes 
Fagdirektør Marte Grønvold (var til stede t.o.m. sak 
42/2024) 
Seniorrådgiver Cathrine Brenden Rønning 
Seniorrådgiver Stian Hervik Frantzen 
Førstekonsulent Jørgen Kristoffersen Falkheim  
Førstekonsulent Bendik Dalene 
Administrativ koordinator Mari Helene Koksrud 

Andre: 
 

Behandlet saker fra og 
med til og med:  

39/2024-49/2024 
Sakspapirer var sendt ut 15. og 16. mai  

 

Regelrådet var beslutningsdyktig, jf. vedtekter for Regelrådet § 5 annet ledd, der det 
fremgår at «Rådet er beslutningsdyktig når minst tre medlemmer og enten leder eller 
nestleder deltar i avstemminger om uttalelser».  

 

39/2024 Godkjenning av protokoll fra forrige møte  
Protokoll for møte 18. april 2024 fulgte vedlagt innkallingen. 

Vedtak:   

Protokollen fra det foregående møtet ble godkjent.  

 

40/2024 Godkjenning av dagsorden  
Dagsorden for møtet fulgte vedlagt innkallingen.  

 



 

Vedtak:   

Dagsorden ble godkjent.  

41/2024 Habilitetsvurdering  
Habilitet ble vurdert for Siri Pettersen Strandenes i sak 42/2024 Høring – Forslag til 
endringer i allmenngjøringsloven og sektorlovgivning med hensyn til skipsfart da hun 
har sittet i styret i forsikringsselskap som har et datterselskap som forsikrer 
selskaper som driver med havvind. Forslaget vil eventuelt gjelde frem i tid, og 
Strandenes er ikke styremedlem lenger. Det er dermed lite rom for påvirkning.  

Vedtak:  

Siri Pettersen Strandenes ble vurdert som habil i behandlingen av sak 42/2024. 
Rådet var beslutningsdyktige i sakene som skulle behandles på møtet.  

 

Behandling av forslag til uttalelser: 

42/2024 Høring – Forslag til endringer i allmenngjøringsloven og 
sektorlovgivning med hensyn til skipsfart 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet besluttet å uttale seg om saken, kategori gul.  

Regelrådet mener at det er positivt at departementet har vurdert tiltaket på nytt etter 
forrige høringsrunde.  

Det er en styrke ved utredningen at berørt næringsliv er beskrevet. Virkninger er 
utredet, men Regelrådet mener at virkninger for direkte og indirekte berørt 
næringsliv, samt konkurranse-virkninger, burde være enda grundigere utredet. 
Virkninger kunne også vært forsøkt tallfestet/ verdsatt. Departementet skriver at 
virkningene av forslaget om krav til rettighetshavere vil utredes nærmere ved 
utforming av forskriftene. Lovforslaget som nå er sendt på høring vil behandles av 
Stortinget. Vi antar dette blir siste gang saken behandles av Stortinget. Regelrådet 
mener at det er viktig for beslutningsprosessen at virkningene av forslaget i størst 
mulig grad belyses i dokumentene som skal være grunnlaget for 
Stortingsbehandlingen. Regelrådet mener at også virkninger av forslag som følger 
opp dette forslaget bør utredes og belyses for Stortinget.  

Regelrådet mener det er viktig at juridiske/folkerettslige spørsmål avklares med ESA 
og andre relevante internasjonale organer før forslaget oversendes Stortinget.  

Høringsperioden er på kun seks uker. Regelrådet mener dette er for kort sett i 
forhold til omfanget av tiltaket og hvor viktig det er, jf. Utredningsinstruksens punkt 3-
3. Regelrådet mener at dette forslaget innebærer en helt annen måte å regulere på 



enn det som ble foreslått i 2022. Regelrådet mener departementet bør forlenge 
høringsfristen for å gi de berørte anledning til å sette seg ordentlig inn i saken og gi 
utfyllende høringssvar. 

 
43/2024 Høring – Forslag til gjennomføring av forordning (EU) 
2023/1114 om markeder for kryptoeiendeler (MiCA) og av forordning 
(EU) 2023/1113 (TRF II) i norsk rett 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet besluttet å uttale seg om saken, kategori gul.  

Finanstilsynet presenterer et komplekst reguleringsområde, og forklarer tekniske 
detaljer på en forståelig måte. Problemet med uregulerte kryptoeiendeler og målet 
om et harmonisert regelverk for å beskytte forbrukere og fremme innovasjon er 
tilstrekkelig beskrevet i høringsnotatet.  

Regelrådet finner det positivt at det er vist til dagens regulering, berørt næringsliv i 
Norge og omfanget av private investeringer i kryptoeiendeler. Beskrivelsen av berørt 
næringsliv kunne vært utvidet både med tanke på direkte og indirekte effekter.  

Finanstilsynet gjør flere vurderinger som Regelrådet mener departementet burde 
kommentert før saken ble sendt på høring. Dette gjelder generelt hele 
høringsdokumentet og mer spesielt spørsmålet rundt nasjonale tilpasninger av 
overgangsregler. Regelrådet mener at dette er et moment som gir unødvendig 
usikkerhet til et ellers godt utredet regelverksforslag.  

Tilsynet foreslår ikke regler utover det forordningen krever, og Regelrådet 
konkluderer med at målet kan nås til relativt sett lave kostnader for næringslivet. 

 

44/2024 Høring – Forslag til endringer i plan- og bygningsloven og 
kart- og planforskriften 
 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 
 
Vedtak:  

Regelrådet besluttet å utsette endelig behandling av saken til neste møte i 
Regelrådet. 

45/2024 Høring – Ny gjødselvareforskrift  
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet besluttet å uttale seg om saken, kategori grønn. 



Regelrådet mener utredningen svarer ut de seks spørsmålene i 
utredningsinstruksens punkt 2-1. Forslagene berører mange aktører i flere bransjer, 
men færre virksomheter berøres av de mer inngripende tiltakene. Det er gjort 
grundige konsekvensvurderinger av de mer inngripende tiltakene, og flere tiltak er 
vurdert for å nå målsetningene med forslaget. Vurderingene av valg av tiltak fremstår 
grundige, og flere overgangsordninger er foreslått for å sikre en lettere overgang for 
næringslivet til det nye regelverket. Utredningen inneholder informasjon om berørt 
næringsliv, men kunne vært styrket ytterligere med en bredere gjennomgang av de 
berørte.  

Regelrådet er også positive til at berørt næringsliv har vært involvert i utviklingen av 
det nye regelverket, og at flere av næringslivets forslag blir vurdert i utredningene av 
den nye forskriften. Forslaget innebærer ekstra kostnader for de berørte, men også 
forenklinger av regelverket og skjerming av de minste aktørene fra de mest 
inngripende tiltakene. Regelrådet mener det er bra at det er foreslått tiltak som kan 
være med å begrense byrdene for berørt næringsliv.  

Samlet sett vurderer Regelrådet at utredningen oppfyller utredningsinstruksens krav 
til omfang og grundighet (punkt 2-2), og at forslaget er utformet slik at målene 
oppnås til en relativt sett lav kostnad for næringslivet. 

 
46/2024 Høring – Rekonstruksjonsforhandling – enkelte spørsmål om 
stemmerett, klasseinndeling, og vedtakelse (sikrede fordringshavers 
stilling mv.) 
Sekretariatet presenterte saken. Regelrådet diskuterte og ga sine innspill. 

Vedtak:  

Regelrådet besluttet å uttale seg om saken, kategori grønn. 

Regelrådet mener at forslaget er tilstrekkelig utredet, jf. utredningsinstruksen punkt 
2-1 og 2-2.  

Departementet har utarbeidet et grundig høringsnotat. Regelrådet mener at 
departementet har utredet alternative tiltak og behandlet høringsinstansenes 
synspunkter på en god måte. Berørt næringsliv og virkninger er også kvalitativt 
beskrevet. Når det gjelder spørsmålet om virkninger mener Regelrådet likevel 
departementet kunne vurdert om reglene vil påvirke utlånspolitikk i bankene på en 
måte som er uheldig for de mindre bedriftene. Det gjelder også spørsmålet om 
banksektoren har administrativ kapasitet til å delta i rekonstruksjonsprosesser.  

En av hovedvirkningene av forslagene er at pantesikrede fordringshavere vil kunne 
bli bundet av et forslag mot sin vilje. Samtidig skal forslagene ikke medføre at 
fordringshaverne utsettes for risiko ved å være i et slikt mindretall. Regelrådet mener 
at departementet har foretatt en grundig vurdering og avveining av hensynet til 
partene i rekonstruksjonsprosessen og mener på denne bakgrunn at målene om 
holde flere virksomheter levedyktige kan nås til en relativt sett lav kostnad for 
næringslivet. 



 

Annen saksbehandling: 

47/2024 Referatsaker og nytt fra sekretariatet  
Rådsleder og Sekretariatet orienterte om media, avholdte møter, planlagte møter og 
annet.  

Vedtak:  

Rådet tok informasjonen til etterretning.  

 

48/2024 Prioriteringer 
Regelrådet diskuterte mulige aktuelle saker for uttalelse på neste møte.   

Vedtak:  

Rådet ga sin tilbakemelding og sekretariatsleder sender ut et forslag til endelig 
prioritering til rådet.  

 

49/2024 Avslutning og neste møte  

Vedtak:  
Neste møte avholdes 27. juni på Hotel Bristol i Oslo. 

  
 
PROTOKOLLEN ER GODKJENT ELEKTRONISK  
 
30.05.2024 
---------------------  
Sandra Riise  
Leder av Regelrådet 
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